
24/03/2020

 ةسينك يف ةلوؤسملا ثالثلا سئانكلا نايب
COVID-19 صوصخب سوريف صوصخب ةمايقلا

 ةيوخأ ,ةيميلشروألا مورلا ةيكريرطب ,تاسدقملا نع ةلوؤسملا سئانكلا تردصأ
 2020 راذآ 20 قفاوملا ةعمجلا موي سدقلا يف ةينمرألا ةسينكلاو ناكسيسنرفلا

 سدقملا ةلجلجلا عضومو ةمايقلا ةسينك نأب هيف حضوت نينمؤملل   ًانايب
 عبتُملا نهارلا عضولا بسح تاولصلا تامدخل ًةحوتفم ىقبتس سدقملا ربقلاو

 تاميلعتل اقفو مهتاولص ةيدأت نوعيطتسي نيلصملا نأو ,سوقطلا يف
.مهتحص ةيامح لجأ نم ةيلحملا تاطلسلا

:ةيبرعلا ةغللاب نايبلا

ءازعألا انناوخأو انتاوخإ

 نادلبلا نم ديدعلا نأ نيح يف ، ئراوطلاو تامزألا نم ةرتف اًيلاح انملاع دهشي
 رشتنت ، ملاعلا لوح نكامألا نم ديدعلا يف .COVID-19 راشتنا حفاكت لودلاو



 ةحصلا ةمظنم تنلعأ نيح يف ,رارمتساب اياحضلا ددع دادزيو ةعرسب ىودعلا
ةيملاع ةحئاج عضولا نأ ةيملاعلا

 نم دحلاو ةمواقمل ملاعلا ءاحنأ عيمج يف تاموكحلا تدشح ريطخلا عضولا اذه مامأ
 ىلإ تدأ ةمراص ريبادت دامتعا مت نكامألا نم ديدعلا يفو ,سوريفلا اذه راشتنا

 لمعلاب ةصاخلا قفارملاو ةزهجالا ضعبل طقف حامسلاو صاخشألا ةكرح ىلع دويق
..روهمجلا ةمدخل

 عيمج عفري ثيح ةسدقملا ةنيدملاو ةسدقملا ضرألا ىلع ريطخلا عضولا اذه رمي مل
 .ىلاعت هللا ىلإ مهتاولص نيملسملاو نييحيسملاو دوهيلا نم ضرألا هذه ءانبأ

 عيمجل هتياعرو برلا ةمحرب ةقثو ناميإب ةرتفلا هذه شيعلل نووعدم نحن
.هتاقولخم

 ةيندملا تاطلسلا تاميلعتب مازتلالا ىلإ نووعدم نحن ، هسفن تقولا يف
.ناكسلا عيمج ةيامحو ةمالس نامضل اهرادصإ مت يتلا ةصتخملا

 ةسدقملا ةنيدملا يف ةمايقلا ةسينك نع ةلوؤسملا سئانكلا ءاسؤر نحن ، كلذل
 اهرشن متي امك ، ةماعلا ةحصلا ماكحأب ماتلا مازتلالا ىلع عيمجلا ثحن ، ميلشروأ

.رخآل تقو نم

 ةيداعلا ةايحلا يف ةمايقلا ةسينك لخاد مدختو شيعت يتلا تايوخألا رمتستس
 انفده يف ًايحور نيدحتم نوكنس .ةماعلا ةحصلا تاميلعتل اًقفو ةسينكلل

 هذه يف ىتح ةسينكلا يف نورق ذنم ةرمتسملا تاولصلا ديلاقت ىلع ظافحلل
 رطضيو سدقلا ىلإ لوصولا جاجحلا اهيف عيطتسي ال يتلا ةنيزحلا تاقوألا

.مهلزانم يف ءاقبلا ىلإ نويلحملا نونمؤملا

:ىلع نيلصملا ثحن ، ةسينكلا باوبأ حتف ىلع ظافحلا عم هيلعو

 سفن يفو ناكملا سفن يف صاخشأ 10 نم رثكأل تاعمجت يأ نع عانتمالا.1
.ةيئاردتاكلا يف تقولا

.صخش لك نيب نيرتم نع لقت ال ةفاسم ىلع ظفاح .2
 سمل لثم يدسجلا لاصتالا لمشت دق يتلا ةدابعلا لامعأ نم لمع يأ بنجت .3

.ةسينكلا يف نيلماعلاو ,باوثألاو تانوقيألا سمل ,راجحألا ليبقتو
.تاطلسلا تاميلعتب امئاد مازتلالا .4

 نأو ، كشلا ىلع رصتنيس ناميإلا نأ نيلمآ .قلطملا لمألا ناكم وه سدقملا ربقلا
 سدقملا ناكملا اذه نم .توملا ىلع ةايحلا رصتنت فوسو ، ةملظلا مزهيس رونلا

 ةمزألا هذه لظ يف ديجملا حصفلا ديعل يحورلا ريضحتلا نم تقولا اذه يفو
 اذه ءاهنإب نيعراض ، نايدألا عيمج نم نينمؤملا ىلإ انتاولص يّمضن ، ةيملاعلا

 برعنو ملاعلا ءاحنأ عيمج يف سوريفلاب نيباصملا عيمج لجأ نم يلصن .ءابولا
.نيباصملاب نومتهيو نودعاسي نيذلا كئلوأل اننانتماو انتاساوم نع



يميلشروألا يسركلا كريرطب ثلاثلا سوليفويث

ةسدقملا ضرألا سراح نوتاب سيسنرف

سدقلا يف ةينمرألا ةسينكلا كريرطب نايغونام ناهرون

ةيزيلجنألا ةغللاب نايبلا

Dear Brothers and Sisters,

Our world is currently experiencing a time of crisis and emergency, whereas many 
countries and nations are combatting the spread of COVID-19.  In many places 
around the globe, the infection is spreading rapidly and the victims are consistently 
increasing. The World Health Organization has declared the situation as a global 
pandemic.

In front of this dangerous situation, governments worldwide mobilized to resist and 
restrain the spread of this virus. In many places severe measures were adopted 
which resulted in restrictions of movement of persons maintaining operative only 
crucial facilities.

This dangerous situation has not passed over the Holy Land and the Holy City of 
Jerusalem in which all Sons of Abraham Jews, Christians and Muslims are raising 
their prayers to God Almighty. We are called to live this time in faith and 
confidence in the Lord’s mercy and His care for all His creatures.

At the same time, we are called to adhere to the instructions of the competent civil 
authorities enacted to ensure the safety and well-being of the entire population.

Therefore, we the Heads of the Churches in charge of the Church of the Holy 
Sepulchre in Jerusalem urge everyone to abide fully by the provisions for the public 
health, as they are published from time to time.

The communities living within the Church of the Holy Sepulchre will continue the 
ordinary life of the Church in conformity with the instructions for the public health. 
We will be united spiritually in our aim to preserve the centuries’ long tradition of 
ongoing prayers in the Church even in these sad times when pilgrims cannot reach 
Jerusalem and local faithful are compelled to remain at their homes.

Accordingly, while maintaining the Church open we urge the worshipers to:

1. Refrain from any gatherings of more than 10 people in the same place and at 
the same time in the Basilica.



2. Keep a minimal distance of 2 meters between each person.
3. Avoid any act of devotion that might include physical contact such as touching 

and kissing the stones, touching icons, vestments and the personnel in the 
Basilica.

4. To abide always by the instructions of the authorities.

The Holy Sepulchre is the ultimate place of hope. Hope that faith will defeat doubt, 
light will defeat darkness and life will triumph over death. From this Holy Place and 
in this time of spiritual preparation for Easter and of global crisis we join our 
prayers to those of faithful of all religions, asking for the end of this pandemic. We 
pray for all those afflicted by the virus around the world and express our sympathy 
and gratitude to those who assist and take care of the victims.
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